
P r o t o k ó ł   Nr XIX/2012

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 26 kwietnia 2012 r. odbytej w sali posiedzeń 
Urzędu Gminy w Zarszynie.

Początek sesji godz. 12.00 zakończenie – godz. 15.00

Radni obecni:

1.Konieczny Janusz
            2.Dębski Janusz

3. Niemiec Wojciech 
4. Bałut Krzysztof
5.Burczyk Stanisław 
6. Gierad Alfreda
7. Malik Adam 
8. Małek Janusz 
9. Mindur Andrzej 
10. Szajna Anna
11. Trygar Krystyna 
12. Tutak Piotr
13 Węgrzyn Maria
14. Stączek Jerzy 

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Wójt Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn - Pan Zbigniew Dec
- Sekretarz Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Piotrowski
- Skarbnik Gminy - Pani Ryszarda Mikołajek
- Radca Prawny - Pani Agata Kustra Frączek
- Radna Rady Powiatu Sanockiego - Pani Grażyna Borek
- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy
- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjów na terenie Gminy Zarszyn, 
- Sołtysi

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy.
6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn

 na lata 2012 – 2022.
7. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian  w  uchwale budżetowej na 2012 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.
9. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zarszyn 

za rok 2011.
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10. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2013.
11. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu 

współpracy Gminy Zarszyn  z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
w 2011 r”.

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XII/74/2011 z dnia 4 października 
2011 r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 
nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk 
o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin dla niektórych nauczycieli 
niewymienionych  w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Zarszyn.

13. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zarszyn w 2012 roku.

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości na 
rzecz Gminy Zarszyn.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu na własność Gminy Zarszyn nieruchomości gruntowej, 
położonej w Jaćmierzu.

16. Podjęcie uchwały w sprawie  oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości , 
stanowiącej własność Gminy Zarszyn.

17. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
18. Inwestycje gminne – aktualny stan ich realizacji i zamierzenia w tym zakresie.
19. Wolne wnioski i zapytania.
20. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
21. Zakończenie sesji.

Ad. 2.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny   na  wniosek Wójta zaproponował 
wprowadzenie  następujących  zmian w porządku obrad:.
-  pkt. 8 dot. „Podjęcia uchwały w sprawie  zaciągnięcia pożyczki długoterminowej 
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki  Wodnej” zmienić  na „  Podjęcie 
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego”.
-  włączyć  do  porządku  obrad  dodatkowy  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  
Nr XVII/128.2012 Rady Gminy Zarszyn z dnia 25 czerwca 2008 r. w sprawie przystąpienia Gminy 
Zarszyn do Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Działania „Dorzecze Wisłoka”.

W/w propozycje zmian w porządku obrad poddane pod głosowanie przyjęte zostały jednomyślnie.
Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono. 
     

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy.
6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn

             na lata 2012 – 2022.
7. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian  w  uchwale budżetowej na 2012 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego.
9. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zarszyn 

za rok 2011.
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10. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2013.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie   przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  „Rocznego  programu 

współpracy Gminy Zarszyn   z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  
w 2011 r”.

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XII/74/2011 z dnia 4 października 
2011  r.  w  sprawie  określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dla 
nauczycieli  realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki  określone  dla  stanowisk  
o  różnym  tygodniowym  obowiązkowym  wymiarze  godzin  dla  niektórych  nauczycieli 
niewymienionych  w art.  42 ust.  3 ustawy Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Zarszyn.

13. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia  Programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zarszyn w 2012 roku.

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości na 
rzecz Gminy Zarszyn.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu na własność Gminy Zarszyn nieruchomości gruntowej, 
położonej w Jaćmierzu.

16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie   oddania  w  użytkowanie  wieczyste  nieruchomości  , 
stanowiącej własność Gminy Zarszyn.

17. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 
18. Inwestycje gminne – aktualny stan ich realizacji i zamierzenia w tym zakresie.
19. Podjęcie  uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XVII/128.2012 Rady Gminy Zarszyn  

z dnia 25 czerwca 2008 r. w sprawie przystąpienia Gminy Zarszyn do Stowarzyszenia – 
Lokalna Grupa Działania „Dorzecze Wisłoka”.

20. Wolne wnioski i zapytania.
21. Odpowiedzi na wolne  wnioski i zapytania.
22. Zakończenie sesji.

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu  z poprzedniej  sesji Rady Gminy.

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali :

- Radny Adam Malik zapytał, jakie zasady udzielania nauczycielom płatnego urlopu na poratowanie 
zdrowia zostały ustalone w wydanym zarządzeniu Wójta;

- Radny Andrzej Mindur,  zapytał o ustalenia z roboczych narad z wykonawcą zadania pn. „Budowa 
i przebudowa boisk sportowych wraz z infrastrukturą w Odrzechowej, Pielni,Posadzie Zarszyńskiej 
oraz budowa i remont obiektów małej architektury , zagospodarowanie i urządzanie terenów zieleni 
wraz z  miejscami postojowymi w Zarszynie” i czy zadanie to zostanie zrealizowane w terminie;

- Radny Krzysztof Bałut zapytał, czego dotyczył podpisany w dniu 13 kwietnia 2012 r. aneks do 
umowy z PROW.

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział:
- Radnemu Adamowi Malikowi, że dotychczas nauczyciel składał podanie o urlop na poratowanie
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 zdrowia jedynie  do dyrektora szkoły. W zarządzeniu tym wprowadzono  obowiązek dla dyrektora 
szkoły, dotyczący powiadamia  o złożonym wniosku o urlop również organu  prowadzącego  oraz 
-  w  przypadkach  wątpliwych  –  kierowania   nauczyciela   na  dodatkowe  badania  lekarskie 
wchodzące w zakres zadań medycyny pracy.

-  Radnemu Andrzejowi Mindurowi, że robocze spotkania z wykonawcą  w/w inwestycji odbywają 
się co tydzień. W trakcie  tych spotkań  podejmowane są pewne ustalenia, a także  mobilizuje się  
wykonawcę do pilnej realizacji tych zadań, gdyż termin ich ukończenia jest coraz krótszy.;

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi w imieniu Wójta odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy, która 
odpowiedziała,  że  aneks  dotyczył  niewielkiej  zmiany  kwoty  wynikającej  z   poprzetargowej 
weryfikacji kosztów kwalifikowanych w ramach realizowanych zadań z projektu „Odnowa wsi”. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że Rada Gminy przyjęła powyższe 
sprawozdanie Wójta.

Ad.  6.  Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad  projektem 
uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012 – 2022.
Następnie zaznaczył, że na  wspólnym  posiedzeniu Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki 
Komunalnej oraz Komisji Rewizyjnej Skarbnik Gminy omówiła projekt zmian w WPF. Następnie 
poprosił  Przewodniczącego Komisji  Pana Adama Malika  o opinie  do przedmiotowego projektu 
uchwały. 

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił,że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali  powyższy projekt uchwały, który jest 
następstwem zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2012 – 2022.Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 

Ad. 7. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zmian w uchwale budżetowej na 2012 r. 
Wobec braku autopoprawek Wójta   do omówionego  projektu uchwały,   Przewodniczący Rady 
Gminy poprosił Przewodniczącego Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  
o opinię do w/w projektu uchwały.

- Przewodniczący Komisji Finansów ów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik 
powiedział, że powyższy projekt uchwały był przedmiotem  analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 
25 kwietnia 2012 r. W trakcie dyskusji nad zmianami w budżecie gminy na 2012 r. wnioskowano,
by z działu 754 -Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa- rozdz. 75404 – Komendy 
wojewódzkie policji – kwotę 5000 zł zakładaną jako wpłata na fundusz celowy na rzecz komendy 
wojewódzkiej na zakup środków trwałych przenieść do działu II – wydatki majątkowe gminy rozdz. 
01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi. Członkowie Komisji w trakcie tej dyskusji 
nie wyrażali zgody na  przekazanie kwoty 5000 zł na powyższy cel. Stwierdzano, iż w budżecie 
gminy rezygnujemy z  pomocy  sołectwom  nie  tworząc  funduszu  sołeckiego,  nie  ma  środków 
finansowych   np.  dla  potrzeb  straży  pożarnych  na  terenie  gminy.   Zadano  pytanie  ,  czy  przy 
obecnym braku środków w budżecie gminy „stać nas  na przekazanie  kwoty 5000 zł na rzecz 
Funduszu Wsparcia Komendy Wojewódzkiej w Rzeszowie z przeznaczeniem dla Posterunku Policji 
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Gmin Besko i Zarszyn”. Nie jest to wprawdzie kwota duża,  ale  przegłosowano propozycję , by ją 
wykreślić  z  tego  działu.  Poza  ta  proponowaną  zmianą  projekt  uchwały  został  zaopiniowany 
pozytywnie. 
- Radny Janusz Dębski stwierdził, że wprawdzie zna bardzo dobrze  trudną sytuację  budżetową 
gminy, ale zna  także i zasadność  przyznania dotacji dla policji , a która to sprawa trafiła pod 
obrady Rady Gminy  już  po raz drugi. Dlatego w imieniu grupy Radnych tj. własnym, Radnej 
Krystyny  Trygar,  Radnego  Jerzego  Stączka  i  Radnego  Janusza  Małka  zawnioskował  
o przydzielenie dotacji w  kwocie  3600 zł  dla Policji, jako  minimalna wartość środka trwałego.

- Radna Maria Węgrzyn zapytała, czy w  dziale 700 -gospodarka mieszkaniowa w zaplanowanej 
kwocie 25 tys zł przeznaczonej na zadanie pn. „Infrastruktura energetyczna – termomodernizacja 
obiektów użyteczności publicznej „ nie można ująć zadania odnowa elewacji na budynku Szkoły 
Podstawowej i Gimnazjum w Długiem”?. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

-  Wójt  Gminy Pan Andrzej  Betlej  -   Radnej  Marii  Węgrzyn odpowiedział,  iż  kwota  25 tys  zł 
zabezpieczona  w  tym  dziale  przeznaczona  jest  na  sporządzenie  audytów  energetycznych  
dla 5 obiektów na terenie gminy i opracowanie wniosku do RPO Województwa Podkarpackiego 
celem przeprowadzenia termomodernizacji tych obiektów. Natomiast budynek Szkoły Podstawowej 
i Gimnazjum w Długiem kilka lat temu został odnowiony w ramach  programu termomodernizacji. 
Ze środków tego programu  dwukrotnie nie można korzystać.  Elewacja na  budynku szkolnym 
w Długiem na pewno wymaga odnowienia i w przyszłości trzeba to mieć na uwadze.
 
-  Wobec braku dalszych  głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał  w  pierwszej  kolejności  pod  głosowanie  zgłoszoną  poprawkę  Komisji  Finansów 
Budownictwa i Gospodarki Komunalnej o zdjęcie z działu z działu 754 -Bezpieczeństwo publiczne 
i ochrona przeciwpożarowa- kwotę 5000 zł i przenieść do działu II – wydatki majątkowe gminy 
rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi.
Za przyjęciem tego wniosku głosowało - 5 Radnych, przeciw – 8 , 1 Radny wstrzymał się od głosu.
Zatem wniosek ten upadł.

Kolejny wniosek grupy Radnych dotyczył zmniejszenia przekazywanej kwoty dla Policji z 5000 zł 
do kwoty 3600 zł i  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał ten wniosek pod 
głosowanie. Za jego przyjęciem głosowało – 9 Radnych , 5  - przeciw. Zatem wniosek ten został 
przyjęty.
Następnie  Przewodniczący  Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny  poddał  pod  głosowanie  całość 
projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r wraz z przyjęta poprawką.
Za przyjęciem uchwały głosowało – 12 Radnych , 0 -przeciw, 2 Radnych wstrzymało się od głosu.
Zatem  Rada  Gminy  większością  głosów  uchwałę  przyjęła.  Uchwała  ta  stanowi  załącznik  do 
protokołu. 

Ad. 8.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego.

Radni  otrzymali  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  stwierdzającym  ,  iż  postanawia  się 
zaciągnąć w 2012 r. kredyt długoterminowy w  kwocie 2 008 950,97 zł z przeznaczeniem na spłatę 
wcześniej  zaciągniętych  kredytów  i  pożyczek  podlegających  spłacie  w  2012  roku.  Zgodnie  z 
uchwałą budżetową na  2012 r. i jej ostatnimi zmianami planowane przychody gminy Zarszyn z 
tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na rynku krajowym wynoszą 2 008 950,97 zł. W myśl art. 
89 ustawy o finansach publicznych jednostka samorządu terytorialnego może zaciągnąć kredyty  
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i pożyczki oraz emitować papiery wartościowe m. in. na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 
z  tytułu  emisji  papierów wartościowych  oraz  zaciągniętych  kredytów i  pożyczek.  W związku  
z powyższym istnieje konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek odczytała  autopoprawki Wójta do projektu uchwały , 
wskazane  przez radcę prawnego , a to :
-  w § 1 pkt. 1  zmiana podstawy prawnej przywołującej ustawę  o zamówieniach publicznych;
-  w § 1 pkt. 5  wykreślić zapis „ weksla in blanco”.

Przewodniczący Komisji Finansów w Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 
oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowany został pozytywnie. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  9. Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad  projektem 
uchwały w sprawie  przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zarszyn za rok 2011.

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem , iż zgodnie  z przepisami  art.16 a ustawy 
z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej (Dz. U. Nr 175 poz.1362 z 2009 r. z późniejszymi  
zmianami), które weszły  w życie z dniem 3 maja 2011r. na mocy ustawy z dnia 18 marca 2011r.
o  zmianie  ustawy  o  pomocy  społecznej  oraz  ustawy  o  świadczeniach   opieki  zdrowotnej 
finansowanych  ze  środków  publicznych  (  Dz.  U.  Nr  81,poz.440)  gmina,  powiat  i  samorząd 
województwa  przygotowują  ocenę  zasobów  pomocy  społecznej  w  oparciu  o  analizę  lokalnej 
sytuacji gospodarczej i demograficznej. Ustęp 4 art.16 a stanowi, że organ wykonawczy jednostki 
samorządu terytorialnego przedstawia co roku do  30 kwietnia odpowiednio radzie gminy, radzie 
powiatu a do 30 czerwca sejmikowi województwa właściwej jednostki samorządu terytorialnego 
ocenę zasobów pomocy społecznej. Ocena jest podstawą do planowania budżetu na rok następny. 
Ocena zasobów pomocy społecznej gminy Zarszyn, określona w załączniku do niniejszej uchwały, 
obejmuje  w szczególności infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na 
zadania pomocy społecznej w latach 2009,2010,2011 oraz prognozy na rok 2012.

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 
Komisji w dniu 24 kwietnia br. dokonano oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zarszyn za 
rok 2011. Po udzielonych wyjaśnieniach przez  Panią  Małgorzatę Pietrzkiewicz p.o.Kierownika 
GOPS członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

Innych głosów w  dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały
 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Zarszyn za rok 2011. Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 

Ad.  10.  Dziesiąty  punkt  porządku  obrad  dotyczył  przyjęcia  i  realizacji  Gminnego  Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2013.
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Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż zgodnie z art.6 ust.1 i 2 ustawy z dnia 
29  lipca  2005  r.  o  przeciwdziałaniu  przemocy  w  rodzinie  zadania  z  zakresu  przeciwdziałania 
przemocy  w  rodzinie  są  realizowane  przez  organy  administracji  rządowej  
i  jednostki  samorządu terytorialnego.  W myśl  zapisów w/w ustawy do zadań własnych  gminy 
należy:
- funkcjonowanie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie,
- prowadzenie poradnictwa i interwencji w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie,
- organizowanie profesjonalnej pomocy ofiarom przemocy w rodzinie,
- organizowanie grup wsparcia na terenie gminy.
Realizacja powyższych zadań w gminie Zarszyn prowadzona jest w oparciu o Gminny Program 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, którego głównym celem jest  zmniejszenie skali zjawiska 
przemocy oraz  stworzenie  jednolitego,  profesjonalnego  systemu pomocy dla  osób zagrożonych 
bądź uwikłanych w przemoc.
Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na  2012 r. został uchwalony   na sesji 
Rady Gminy odbytej w dniu 28 grudnia 2011 r. Natomiast pismem  nr P- II. 4131.1.15.2012 z dnia 
30 stycznia .2012 r.  Wojewoda Podkarpacki zaleciła  wprowadzenie zmian do w/w „ Programu” 
obejmujących wskazanie sposobów, metod i form realizacji założonych celów głównych programu 
oraz sposobów ich ewaluacji.   W związku z powyższym podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
nowego Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2012  jest w pełni 
uzasadnione. Jednocześnie, biorąc pod uwagę okres czasu, jaki upłynął od przyjęcia pierwotnego 
programu,  jak  też  uwzględniając  cykliczność  działań  objętych  programem,  wnioskuje  się  
o przyjęcie znowelizowanego programu na okres do końca 2013 r.

-  Przewodniczący Komisji  Polityki  Społecznej  Pan  Wojciech  Niemiec  stwierdził,  że  powyższy 
projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 24 kwietnia br. i został 
zaopiniowany pozytywnie. Jednocześnie w trakcie przeprowadzonej analizy w/w projektu uchwały 
członkowie  Komisji  wnieśli   kilka  poprawek,  które  zostały  przedstawione  Wójtowi  
do zaakceptowania.

- Radna Alfreda Gierad zaznaczyła,  iż na posiedzeniu Komisji osobiście zgłosiła kilka poprawek 
do  w/w  „Programu”.  Ponadto  Radna  Gierad  stwierdziła,  iż  wydaje  się  jej  ,  że  w  nowo 
opracowanym  projekcie „Programu” zalecone przez Wojewodę - wskazanie  na   spodziewane 
efekty jakie powinny wystąpić po zakończeniu realizacji tego  „Programu”  nie zostały w nim jasno 
określone.

- Pani Małgorzata Pietrzkiewicz – p.o. Kierownika GOPS odczytała przyjęte przez Wójta 
n/w. Autopoprawki,  tj;
- tytuł projektu  uchwały winien brzmieć” w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu
  Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie w Gminie Zarszyn na lata 2012 - 2014 -  dopisać :
  w Gminie Zarszyn na lata 2012 – 2014 „
- w Programie  na str. 1 dopisać „w Gminie Zarszyn na lata 2012 – 2014”.
- na str. 1 Programu , zamiast „grudzień 2011 ”winien być  kwiecień 2012”,
-  na  str.  9  –  Oczekiwane  efekty  programu”  wykreślić  pkt.  1.„systematyczne  diagnozowanie 
zjawiska przemocy w rodzinie”, zaś  na str. 10 zmienić punktację  w kolejności od 1  do 6.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 
2012-2014.Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 13 Radnych,
- 1 Radny przeciw. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego 
programu współpracy Gminy Zarszyn  z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami  
w 2011 r”.

-  Przewodniczący  Komisji  Polityki  Społecznej  Pan  Wojciech  Niemiec  oznajmił,  że  powyższe 
sprawozdanie  było  przedmiotem  analizy  i  zostało  pozytywnie  zaopiniowane.  Ponadto 
Przewodniczący Komisji Pan Wojciech Niemiec podziękował Wójtowi Gminy i Pani Kierownik 
Referatu  Kultury  i  Sportu  za  przydzielone  środki  na  realizację  zadań  przez  organizacje 
pozarządowe.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn  
z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  w 2011  r”.  Uchwała  podjęta  została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14  Radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12.  W dwunastym punkcie  porządku obrad  przystąpiono do podjęcia  uchwały w  sprawie 
zmiany  uchwały  własnej  Nr  XII/74/2011  z  dnia  4  października  2011  r.  w  sprawie  określenia 
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dla  nauczycieli  realizujących  w  ramach 
stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym  tygodniowym  obowiązkowym 
wymiarze  godzin  dla  niektórych  nauczycieli  niewymienionych   w art.  42  ust.  3  ustawy Karta 
Nauczyciela zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Zarszyn.

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stwierdzającym  iż  zgodnie z art.42 ust. 7 
pkt. 3 ustawy z dnia26 stycznia 1982 r – Karta Nauczyciela , organ prowadzący szkołę określa 
tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy 
obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin tj. 
pedagogów, psychologów , logopedów. Rada Gminy w dniu 4 października 2011 r. podjęła uchwałę 
w  sprawie  określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dla  nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin oraz dla niektórych nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 
ustawy  Karta  Nauczyciela  zatrudnionych  w  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę   Zarszyn.  
W  uchwale tej , tygodniowy obowiązkowy wymiar dla pedagoga, psychologa i logopedy został 
określony w wysokości  22 godzin. Z uwagi na zamiar utworzenia zespołów szkół w Długiem i 
Zarszynie, gdzie w opiniach rad pedagogicznych pojawiają się  argumenty, iż w takiej strukturze 
szkolnej  uzasadnione  jest  zatrudnianie  pedagoga  szkolnego  w  pełnym  wymiarze  godzin,  
w przedkładanym projekcie uchwały proponuje się  podwyższenie tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru m.in. pedagoga do 30 godzin tygodniowo. Dodatkowo, warto podkreślić,że Wojewódzki 
Sąd  Administracyjny  w  Warszawie,  wyrokiem  nr:  sygn.akt  IISA/Wa  2771/11  ostatecznie 
potwierdził, że rada gminy może ustalać pensum dla nauczycieli pedagogów i logopedów nawet do 
40 godzin tygodniowo. Podwyższone pensum pozwoli zapewnić uczniom właściwą pomoc zgodnie 
z obowiązkiem wynikającym z Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 17 listopada 
2010  r  w  sprawie  zasad   udzielania  i  organizacji  pomocy  psychologiczno-pedagogicznej  
w publicznych przedszkolach, szkołach i placówkach. W związku z powyższym podjecie uchwały 
jest zasadne. 

-  Przewodniczący  Komisji  Polityki  Społecznej  Pan  Wojciech  Niemiec  zaznaczył,  iż  powyższy 
projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji w dniu 24 kwietnia 2012 r. Projekt uchwały 
zakładał ustalenie tygodniowego obowiązku wymiaru godzin dla pedagogów, psychologów 
i logopedów w wymiarze 30 godzin tygodniowo. W trakcie przeprowadzonej dyskusji członkowie
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 Komisji  wnioskowali  o  ustalenie   godzin  pracy  pedagoga  szkolnego  na  poziomie   24  i  26.  
W trakcie  przeprowadzonego głosowania 4 głosami „za”  i 3 „przeciw” przyjęty został wniosek 
o ustalenie 26 godzinnego wymiaru czasu pracy dla pedagogów zatrudnionych w Gimnazjach na 
terenie Gminy.

- Radna Alfreda Gierad zgłosiła wniosek o wymiar godzin dla pedagoga w wysokości 24 godzin 
tygodniowo.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podkreślił, że  do przegłosowania są dwie 
propozycje zmierzające do obniżenia pensum pedagoga w ilości 24 i 26 godzin tygodniowo 
w odniesieniu do wnioskowanego w projekcie uchwały wymiaru  30 godzin  tygodniowo. 

Jako pierwszą najdalej idąca propozycję obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
dla  pedagogów do  24  godzin   zgłoszoną  przez  Radną  Alfredę  Gierad  -  Przewodniczący Rady 
Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie.  Za przyjęciem tego wniosku głosowało  
-  8 Radnych,  6  Radnych – przeciw.  Zatem poprawka ta została przyjęta. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w  sprawie  zmiany  uchwały  własnej  Nr  XII/74/2011  z  dnia  4  października  2011  r.  w  sprawie 
określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  dla  nauczycieli  realizujących  
w  ramach  stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym  tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin dla niektórych nauczycieli niewymienionych  w art.  42 ust. 3 
ustawy Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Zarszyn wraz  
z  przyjętą  poprawką.  Za przyjęciem  uchwały głosowało  – 9 radnych,  przeciw – 4 ,  1  Radny 
wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13.  W dalszej  części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie   przyjęcia 
Programu  opieki  nad  zwierzętami   bezdomnymi   oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na 
terenie Gminy Zarszyn w 2012 roku.

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stwierdzającym , iż w  związku 
z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (Dz. U. z 2003 r. Nr 106, poz. 
1002 z późn. zm.) zmieniony został art. 11a, który zobowiązuje Radę Gminy do corocznego 
określania w drodze uchwały, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt. W związku z powyższym przygotowany został „Program” opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zarszyn 
w 2012 roku, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem 
realizację takich zadań jak: 
- zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt;
- opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie;
- odławianie bezdomnych zwierząt;
- obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt;
- poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt;
- sypianie ślepych miotów;
- wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt   gospodarskich;
- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  z udziałem
   zwierząt.
Projekt programu przekazany został do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, 
dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działającym  na obszarze Gminy Zarszyn oraz 
poprzez obwieszczenie Wójta Gminy Zarszyn na stronie internetowej Gminy Zarszyn – 
www.zarszyn.pl, organizacjom społecznym, których statutowym celem jest ochrona zwierząt, 
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działającym na terenie Gminy Zarszyn.

-  Przewodniczący Komisji  Polityki  Społecznej  Pan  Wojciech  Niemiec  powiedział,że  powyższy 
projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 24 kwietnia br.  i został 
pozytywnie zaopiniowany jak również  nie wniesiono do niego żadnych poprawek. Przewodniczący 
Komisji zaznaczył także , iż Program ten opracowany został wzorowo ,  wskazana została firma, 
która będzie  zajmować się  odławianiem bezdomnych zwierząt , podany jest całodobowy numer 
telefonu  pod  który  można  zgłaszać  zaistniałe  zdarzenia.  Jednak  Przewodniczący  Komisji 
uczulił,aby go nie nadużywać, bo wiadomo, jak duże są koszty zapewnienia opieki bezdomnym 
zwierzętom.  

- Radny Janusz Dębski  zaznaczył, iż jest to kolejna uchwała , która obciąża nasz budżet , niemniej 
jednak zwierzętami trzeba się opiekować. W tym celu ważna jest edukacja społeczeństwa,  poprzez 
pogadanki w szkołach,  na zebraniach wiejskich odnośnie  bezmyślnego porzucania zwierząt oraz 
niekontrolowanego ich rozmnażania. Tego typu edukacja potrzebna jest w tym celu, aby każdy miał 
świadomość  tego czynu i nie czuł się bezkarny wobec porzuconych zwierząt. Jednocześnie Radny 
zapytał czy w budżecie gminy zabezpieczone zostaną środki są  na przygotowanie przejściowego 
wydzielonego pomieszczenia dla zwierząt do momentu  przekazania  ich do schroniska.

- Radny Piotr Tutak zapytał, kto będzie  finansował budowę  klatek dla bezdomnych zwierząt.

- Zastępca Wójta Pan Zbigniew Dec odpowiedział,że budowa klatek dla bezdomnych zwierząt jest 
zadaniem własnym gminy i  będzie  finansowana  z  budżetu  gminy.  Taki  obowiązek  nakłada  na 
gminy  ustawa o ochronie zwierząt. Koszt budowy tych klatek to kwota  ok. 5-7 tys zł i zostaną 
 one  wykonanie zgodnie z procedurą wynikającą  z  ustawy Prawo  zamówień  publicznych. 

-  Radna  Maria  Węgrzyn  zapytała,że  wyłapywaniem  bezdomnych  psów  będą  zajmować  
się pracownicy ZGK i czy będą w tym zakresie przeszkoleni. 

-  Radna Krystyna Trygar zapytała,czy za odławianie bezdomnych zwierząt  przez specjalistyczną 
firmę z Przemyśla, będzie musiała zapłacić gmina. 

- Zastępca Wójta Pan Zbigniew Dec odpowiedział:
- Radnej Węgrzyn, że jeżeli będzie taka potrzeba,  to pracownicy ZGK zostaną przeszkoleni,
- Radnej Trygar , że koszty tego typu usług  będą pokrywane ze środków budżetu gminy.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami   bezdomnymi   oraz  zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zarszyn w 2012 roku. Za przyjęciem projektu uchwały 
głosowało - 13 radnych , 1 - Radny wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu.

Ad. 14. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w  sprawie  wyrażenia zgody 
na przyjęcie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Zarszyn.

Radni  otrzymali  projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem   ,  iż  współwłaściciele  działki   
Nr 611/2 o pow. 30 m² położonej w Nowosielcach zwrócili się z prośbą o przejęcie jej na rzecz 
Gminy Zarszyn w formie darowizny. Działka ta stanowi przedłużenie nowo wydzielonej działki 
pod drogę 612/3 w Nowosielcach. Przejęcie działki po wyrażeniu zgody przez Radę Gminy nastąpi 
na podstawie aktu notarialnego. 
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- Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił,że powyższy projekt uchwały był  przedmiotem  analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 
25 kwietnia br. i  został pozytywnie zaopiniowany. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Zarszyn. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu.

Ad. 15. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zakupu na własność 
Gminy Zarszyn nieruchomości gruntowej, położonej w Jaćmierzu.

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż w związku z wybudowaną kanalizacją 
we  wsi  Jaćmierz,  zaistniała  potrzeba  wykupu  działki  pod  przepompownię  ścieków.   Działka  
Nr 884/1  została  geodezyjnie  wydzielona  (  na  koszt  Gminy)  ,  a  jej  współwłaściciele  wstępnie 
wyrazili  zgodę na  sprzedaż.  Po podjęciu  uchwały przez  Radę Gminy zostanie  zawarta  umowa 
kupna- sprzedaży w formie aktu notarialnego. 

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił,że powyższy projekt uchwały był  przedmiotem  analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 
25 kwietnia br. i  został pozytywnie zaopiniowany. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zakupu na własność Gminy Zarszyn nieruchomości gruntowej, położonej w Jaćmierzu. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu.

Ad. 16. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały dotyczącej  oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości , stanowiącej własność 
Gminy Zarszyn.

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Kółko Rolnicze Długiem zwróciło się 
z  wnioskiem o oddanie w użytkowanie wieczyste  działki stanowiącej własność Gminy Zarszyn, 
oznaczonej nr ewidencyjnym 990 o pow. 0,6250 ha,  położonej w Długiem,  oraz przeniesienia
 nieodpłatnie na jego rzecz własności znajdujących się tam budynków i innych urządzeń. 

Stosownie do art.207 ust. l i 2 ustawy o gospodarce nieruchomościami - osoby , które były 
posiadaczami nieruchomości mogą żądać oddania jej w drodze umowy w użytkowanie wieczyste 
wraz  z  przeniesieniem własności budynków, jeżeli  zabudowały te nieruchomości na podstawie 
pozwolenia na budowę. Również zgodnie z tymi przepisami można zwolnić posiadacza 
nieruchomości  z pierwszej opłaty z tytułu  użytkowania wieczystego.

Kółko Rolnicze przedstawiło Decyzję o pozwoleniu na budowę wydaną  przez Prezydium 
Powiatowej  Rady Narodowej w Sanoku Nr BUA-601/314/69 z dnia 11 maja 1969 r.  oraz inne 
dokumenty świadczące o wybudowaniu przez KR budynków z własnych środków.

Po podjęciu Uchwały przez Radę Gminy, oddanie nieruchomości  odbędzie się  w trybie 
bezprzetargowym,  a  opłaty  roczne  naliczone  zostaną   na  podstawie  operatu  szacunkowego 
sporządzonego przez rzeczoznawcę majątkowego. 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik 
oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 
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25 kwietnia 2012 r. W trakcie tego posiedzenia opinia Komisji nie została wypracowana, gdyż  

w wyniku  przeprowadzonego głosowania  - za jej przyjęciem głosowało 4 Radnych, 4 Radnych 
przeciw, 1 Radny wstrzymał się od głosu. 

W dyskusji głos zabrali :

- Radca prawny w UG Zarszyn  Pani Agata Kustra Frączek udzieliła kilku wyjaśnień nt. złożonego 
wniosku  przez Kółko Rolnicze w Długiem. Poinformowała, że już od 1996 r. trwają starania Kółka 
Rolniczego w Długiem o przejęcie  w użytkowanie wieczyste  gruntów będących w  posiadaniu 
Kółka.  Obecnie,  zgodnie z obowiązującymi  przepisami  ustawy o gospodarce nieruchomościami 
jeżeli   Kółko  Rolnicze  w  Długiem   w  1990  r  i  1998  r.   użytkowało  tę   nieruchomość  
i  przedłożone zostały niezbędne dokumenty -  tj. pozwolenie na budowę budynków  z lokalizacją 
stałą  na tych gruntach i inne dokumenty -  istnieje możliwość  ubiegania się o oddanie  
w użytkowanie wieczyste tej nieruchomości. Jeżeli  Rada Gminy nie przekaże tej nieruchomości
w drodze uchwały,  Kółko Rolnicze  może wystąpić z  roszczeniem o tej treści do Sądu , który 
w myśl obowiązującego prawa uzna  rację Kółka..  Wniosek ten jest zasadny i niezbędnym jest 
uregulowanie  stanu posiadania i podjęcie w tej sprawie  uchwały. Ponadto budżet gminy pozyska 
dodatkowe  wpływy  z  opłat  za  użytkowanie  wieczyste.  Również  zgodnie  z  obowiązującymi 
przepisami można zwolnić posiadacza  nieruchomości  z pierwszej opłaty z tytułu  użytkowania 
wieczystego.

- Radny Adam Malik zapytał, czy oddany w wieczyste użytkowanie grunt Kółko Rolnicze może 
go sprzedać,  czy też nie.
- Radca prawny wyjaśniła, że zgodnie z ustawą można sprzedawać użytkowanie wieczyste jako 
prawo zbywalne , lecz Gmina nadal będzie właścicielem tych gruntów. 

- Radna Krystyna Trygar zaproponowała,  aby przekazać  w wieczyste użytkowanie nieruchomość 
dla  Kółka  Rolniczego,   lecz  nie  zwalniać  Kółka  z  pierwszej  opłaty  z  tytułu  użytkowania 
wieczystego.

- Radna Maria Węgrzyn wnioskowała,  by nie wprowadzać poprawki do projektu uchwały 
i  zwolnić  Kółko  Rolnicze  w  Długiem z  pierwszej   opłaty  z  tytułu  użytkowania  wieczystego, 
bowiem  nie  zwolnienie  Kołka  Rolniczego  z  w/w  opłaty  spowodowałoby   prawdopodobnie 
podwyższenie  kosztów  usług  wykonywanych  miejscowym  rolnikom.  Ponadto  Radna  dodała,  
że będzie głosować za oddaniem w wieczyste użytkowanie  tej nieruchomości, by w ten sposób 
został  uregulowany stan prawny,  a Gmina  uzyskiwała dochody  z tego tytułu.

- Radny Janusz Dębski poparł wniosek Radnej Węgrzyn i wyraził tym samym zgodę  na oddanie 
w wieczyste użytkowanie nieruchomości  na 99 lat  oraz zwolnienie Kółka z pierwszej opłaty  
z  tytułu  użytkowania  wieczystego.  Następnie  Radny   zaapelował  do   Zarządu  Kółka  ,   aby 
nieruchomością  tą  gospodarował zgodnie z wolą społeczności Długiego i w ten sposób przyczynił 
się  być może do zwiększenia miejsc pracy
 
-  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  zapytał  Radną  Krystynę  Trygar  ,  czy 
podtrzymuje swoje stanowisko odnośnie nie zwalniania Kółka Rolniczego w Długiem z pierwszej 
opłaty z tytułu użytkowania wieczystego. 

-  Radna  Krystyna  Trygar  odpowiedziała,  że  wycofuje  swój  wniosek   poprawkę  do  projektu 
uchwały. 

Innych głosów w  dyskusji nie zabierano. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Zarszyn. 
Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało – 9 Radnych,
przeciw- 1 Radny, wstrzymało się od głosu – 4 Radnych. 

Ad. 17.  W siedemnastym  punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem,  iż związku z koniecznością polepszenia 
warunków  przejazdu   dla  użytkowników  drogi   wewnętrznej  oznaczonej  nr  dz.607  
w Nowosielcach,  zaistniała potrzeba jej poszerzenia   i zamiany  gruntów stanowiących własność 
Gminy Zarszyn o  pow. 0,0278 ha,  oznaczonych  numerami  działek 614/12 i 614/13  
na  nieruchomość  o powierzchni 0,0278 ha, oznaczoną numerami działek 612/2  i 612/3, położoną  
w Nowosielcach,  stanowiącą współwłasność osób fizycznych. Przedmiotowe działki  przylegają 
bezpośrednio do siebie,  dlatego też  ich zamiana może  nastąpić bez wzajemnych dopłat.
W związku z powyższym  podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości jest zasadne.

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił,że powyższy projekt uchwały był  przedmiotem  analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 
25 kwietnia br. i  został pozytywnie zaopiniowany. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie  wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad.  18.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad kolejnym 
punktem porządku obrad sesji tj. „Inwestycje gminne – aktualny stan ich realizacji i zamierzenia 
w  tym  zakresie”.  Radni  i  zaproszeni  goście  informację  na  powyższy  temat  otrzymali  wraz  
z  materiałami  na  sesję.  Następnie  poprosił  o  stanowisko  na  temat  w/w  informacji 
Przewodniczącego Komisji Pana Adama Malika. 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik 
poinformował, że temat  stanu realizacji inwestycji gminnych i zamierzenia w tym zakresie były 
przedmiotem analizy na posiedzeniu komisji w dniu 25 kwietnia 2012 r. W trakcie pracy Komisji 
informacji udzielał Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy. Główne tematy 
dyskusji  dotyczyły  realizacji  inwestycji  pn.  „Budowa  i  przebudowa  boisk  sportowych  wraz  
z  infrastrukturą   w  Odrzechowej,  Pielni  i  Posadzie  Zarszyńskiej  oraz  budowa  i  remont  małej 
architektury,  zagospodarowanie  i  urządzenie  terenów  zieleni  wraz  z  miejscami  postojowymi  
w Zarszynie”, gdzie obecnie stan zaawansowania prac wynosi ok. 30 %  i jest zagrożony termin 
zakończenia realizacji zadań.  Zgodnie z umową prace  mają być wykonane  do 7 czerwca 2012 r.  
Przewodniczący  Komisji  zapytał  Wójta,  jakie  mogą  być  następstwa  nie  wykonania  zadań  
 w terminie,  czy  Gminie  nie   przepadnie  dotacja.  W trakcie  tego  posiedzenia  dalsza  dyskusja 
dotyczyła  spraw  związanych  z   planowaną   budową  miasteczka  ruchu  drogowego  przy  SP w 
Jaćmierzu  i  ewentualnego  terminu  jej  realizacji,  rozliczeniem  inwestycji  przebudowy  boiska 
sportowego i modernizacji  szatni w Długiem, realizowanej inwestycji  budowy sieci kanalizacyjnej 
w Odrzechowej. Jednocześnie Przewodniczący Komisji zapytał Wójta, czy Gmina planuje odkupić 
część wybudowanej przez Zakłady Mięsne BeefSaN na gruntach w Posadzie Zarszyńskiej  sieci 
kanalizacyjneji przepompowni ścieków dla potrzeb podłączenia kanalizacji z Odrzechowej. 
Na zakończenie Przewodniczący Komisji zapytał Wójta,  czy nadal aktualna jest sprawa remontu 
wodociągu z Sieniawy na terenie Gminy Besko w kierunku Zarszyna. 
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- Na zadane w/w pytania odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem 
Gminy Pan Eugeniusz Mazur, który powiedział między innymi: 
-  że jest w stałym kontakcie z prezesem i  kierownikiem budowy  firmy realizującej  zadania  
w ramach programu „Odnowa Wsi „, którzy  twierdzą, że termin wykonania  tych zadań nie jest 
zagrożony i prace te zostaną wykonane w przewidzianym terminie. Fakturowanie wykonywanych 
zadań odbywa się na bieżąco- adekwatnie do stopnia zaawansowania robót,
- trwają dyskusje w sprawie remontu sieci wodociągowej  z  Sieniawy do Zarszyna na odcinku 
w Besku,
- przybliżył temat rozliczenia dodatkowych prac związanych  z realizacją zadania „Przebudowa 
boiska sportowego w Długiem”,
-  omówił  sposób  i  zasady  planowanego  podłączenia  sieci  kanalizacyjnej  z  Odrzechowej  do 
przepompowni wybudowanej  przez Zakłady Mięsne BeefSan Spółkę Karpatia  Meet  na  gruncie
w Posadzie Zarszyńskiej,
-  omówił  temat   rozpoczęcia   prac związanych z budową 21 km odcinka sieci  kanalizacyjnej  
w Odrzechowej z  terminem  zakończenia prac przewidywanym na  kwiecień 2013 r. 
- odnośnie planowanej budowy miasteczka ruchu drogowego finansowanego  przez MSW -  termin 
realizacji tej inwestycji przedłuża się , obecnie czekamy na podpisanie umowy o dofinansowanie. 

W toku dalszej dyskusji głos zabrał Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej, który dodatkowo uzupełnił 
wypowiedzi Kierownika Mazura informując : 
- w sprawie planowanej budowie ruchu drogowego w Jaćmierzu, że termin realizacji tej inwestycji 
w wyniku interwencji  podjętych na szczeblu Ministerstwa Spraw Wewnętrznych    przesunięty 
został  na 2013 r.,
- w grudniu ub. roku  został złożony wniosek o dofinansowanie  II etapu budowy 15 km odcinka 
sieci kanalizacji  w Odrzechowej w ramach PROW.Obecnie Gmina oczekuje  na  zakwalifikowanie 
wniosku do realizacji. Jednocześnie Wójt wyjaśnił, że czyni starania, aby zaoszczędzone 
w  postępowaniu  przetargowym  środki  finansowe  pozyskane  na  realizację  I  etapu  sieci 
kanalizacyjnej w Odrzechowej mogły być przeznaczone  na budowę II etapu tej kanalizacji, 
-  opracowanie dokumentacji na remont sieci wodociągowej z Sieniawy do Zarszyna na odcinku 
w Besku wymaga zaangażowania kwoty  80 tys zł   i byłoby realizowane ze  środków własnych po 
40 tys zł  wspólnie z Gminą Besko. Obecnie w budżecie gminy nie ma tego typu wolnych środków 
i projekt ten dotychczas nie został zlecony,  zaś  realizacja tej inwestycji wymaga zaangażowania 
dalszych  środków  finansowych.

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,iż  Rada  Gminy  powyższe 
sprawozdanie przyjęła. 

Ad. 19. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zmiany uchwały Nr XVII/128.2012 Rady Gminy 
Zarszyn z dnia 25 czerwca 2008 r. w sprawie przystąpienia Gminy Zarszyn do Stowarzyszenia – 
Lokalna Grupa Działania „Dorzecze Wisłoka”.

Radni  otrzymali  projekt  uchwały wraz  z  uzasadnieniem,iż  w związku  ze  złożoną  przez  Wójta 
Gminy  Pana  Andrzeja  Betleja  rezygnacją  z  funkcji  Przewodniczącego  Rady  LGD,a  zarazem 
reprezentowania   Gminy  Zarszyn  w  Stowarzyszeniu  LGD  „Dorzecze  Wisłoka”  w  Zarszynie  , 
proponuje  się   wyznaczenie  Pana  Bogdana  Golowskiego  -     pracownika  Urzędu  Gminy  
w Zarszynie, jako przedstawiciela samorządu Gminy w tym Stowarzyszeniu.
  
-  Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec zaznaczył,  że członkowie 
Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.
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Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/128.2012 Rady Gminy Zarszyn z dnia 25 czerwca 2008 r.  
w sprawie przystąpienia Gminy Zarszyn do Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Działania „Dorzecze 
Wisłoka”. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało14 Radnych. Uchwała 
stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 20. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pisma:
 -  Pana Tadeusza Nabywańca  -  Radnego Rady Powiatu Sanockiego,  które wpłynęło do Rady 
Gminy odnośnie finansowego wsparcia dla ciężko chorego 11 letniego Kuby z Zahutynia, 
- Ministra Administracji i Cyfryzacji w sprawie rozpatrzenia wniosku i pozytywnego zaopiniowania 
zmiany  rodzaju miejscowości Pastwiska – osady  wsi Odrzechowa na Pastwiska wieś.

Przewodniczący  Rady  Gminy  podkreślił,  że  Radni   otrzymali  Zarządzenie  Wójta  w  sprawie 
sporządzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zarszyn za 2011 r. celem  jego analizy  
w ramach przygotowań  do  sesji   absolutoryjnej.  Następnie  przypomniał,  że  30  kwietnia  jest 
ostatnim dniem składania oświadczeń majątkowych radnego. 

- Pan Tadeusz Żuchowski  - Sołtys Bażanówki w imieniu mieszkańców  jak i własnym podziękował 
za  wykonanie  sieci  kanalizacyjnej  w  Bażanówce.  Następnie  zapytał,  czy  istnieje  możliwość 
wybudowania  i podłączenia  do sieci kanalizacyjnej  ok. 20 nowowybudowanych budynków, które 
nie były ujęte do realizacji w zakończonym  zadaniu,
 -druga  sprawa poruszona przez  Pana Sołtysa  Wsi  Bażanówka  dotyczyła  uregulowania  potoku 
„Granicznik”w Bażanówce k. p. Smolika, 
-  kolejna sprawa dotyczyła wyciętych pasów w drodze asfaltowej  w trakcie  prac I  etapu robót 
kanalizacyjnych, które następnie zostały utwardzone kamieniem. Sołtys  zapytał,  czy nawierzchnia 
ta zostanie naprawiona,  czy taki stan już  pozostanie.

- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o podjęcie niezbędnych działań - np.  poprzez pozyskanie 
środków  finansowych  od  konserwatora  zabytków  zmierzających  do   wykonanie   zabiegów 
pielęgnacyjnych na pniach  zabytkowych dębów rosnących w parku w Posadzie Zarszyńskiej.  
Są to 200 letnie dęby, które posiadają już pewne ubytki i odpowiednio nie zabezpieczane zaczynają 
usychać  ,  a  opadające  konary  tych  drzew    stwarzają  również   zagrożenie  dla  osób   tam 
przechodzących. 

- Radna Maria Węgrzyn  zapytała:
-  czy remontowany kilka lat temu drewniany most k. kościoła w Długiem jest jeszcze na gwarancji, 
bowiem  w  niewielkich  jeszcze  ilościach,   ale  na  tym  moście  już  zaczynają   pojawiać  się 
uszkodzenia,
 -   w  miejscowości  Długie  za  torami  w  kierunku  Bażanówki   powstaje  osiedle  domków 
jednorodzinnych.  Czy  możliwym  jest   doprowadzenia  w  ten  rejon  sieci  kanalizacyjnej  
i wodociągowej.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny również wnioskował o doprowadzenie sieci 
kanalizacyjnej  i  wodociągowej  do  nowo  wybudowanych  budynków  w  Zarszynie  i  Posadzie 
Zarszyńskiej. 

- Radna Alfreda Gierad zabrała głos w następujących sprawach



- w imieniu jednego z mieszkańców Odrzechowej zapytała o obecny stan prac nad projektem planu 
zagospodarowania przestrzennego dla Odrzechowej,
-  w związku z podjęciem uchwały o nazewnictwie ulic w Odrzechowej  zapytała jakie są procedury 
prowadzące do tego, by mieszkańcy dowiedzieli się przy jakiej ulicy zamieszkują i w jakim okresie 
czasu obowiązuje wymiana dowodów osobistych,
- poprosiła Wójta o wystosowanie pisma do Starostwa Powiatowego w Sanoku o przeprowadzenie 
remontu nawierzchni drogi powiatowej relacji Zarszyn-Odrzechowa.

- Radny Adam Malik zapytał w następujących sprawach:
-  czy  nadal  planowana  jest  budowa  strzelnicy  przez  Polski  Związek  Myśliwski  na  gruntach  
w Posadzie Zarszyńskiej;
- czy nadal istnieje zamiar budowy farmy wiatrakowej  w Odrzechowej,
- czy w Pielni będzie budowany zbiornik retencyjny, 
- wnioskował o remont drogi gminnej  łączącej  Posadę Jaćmierską  z Bażanówką.  zniszczonej  
w trakcie budowy sieci kanalizacyjnej na tzw. „Chmurówkach”.

-Radny Krzysztof  Bałut  wnioskował o wykonanie   remontu nawierzchni  drogi  gminnej  -  ulicy 
Obszarowej w Posadzie Zarszyńskiej.

- Radny Janusz Dębski wnioskował o usypanie drobnym kruszywem ścieżki dla potrzeb  przejazdu 
wózkiem inwalidzkim jednemu z mieszkańców Długiego. 

Ad. 21. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili:
  
- Pan Bogusław Rakoczy -Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa
 i Ochrony Środowiska udzielając odpowiedzi poinformował:

- Radną Krystynę  Trygar , że koszt  konserwacji jednego zabytkowego drzewa wynosi ok. 25 tys 
zł. W budżecie gminy nie ma wolnych środków na ten cel, a pozyskanie  od konserwatora zabytków 
dotacji na ten cel  jest dość utrudnione;

-  Pana  Sołtysa  Tadeusza  Żuchowskiego,  że  w  miarę  posiadanych  w  budżecie  gminy  środków 
finansowych  będzie  wykonywana regulacja  potoku „Granicznik”  w Bażanówce.  Faktem jest,  
że w czasie intensywnych opadów  potok ten zagraża podtopieniami i na pewno pilne jest jego 
uregulowanie;

-  Radnej   Alfredzie  Gierad,   że  opracowywanie  planu  zagospodarowania  przestrzennego  
w Odrzechowej  jest  na  etapie  uzgodnień.  Do  Starostwa  Powiatowego  w Sanoku wystosowane 
zostanie pismo o wykonanie remontu drogi powiatowej relacji Zarszyn-Odrzechowa;

- Radnemu Adamowi  Malikowi i Krzysztofowi Bałutowi - Kierownik Rakoczy odpowiedział,
że  w   miarę  posiadanych   w  budżecie  gminy  środków  ,  będzie  poprawiony  stan  techniczny 
wnioskowanych do remontu dróg gminnych  w Posadzie Jaćmierskiej i Posadzie Zarszyńskiej; 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu, że wnioskowana do poprawy ścieżka  w Długiem  jest już po 
części utwardzona i obecnie zleci nawiezienie drobnego kruszywa.

-  Kierownik   Referatu  Inwestycji  i  Gospodarki  Mieniem  Gminy  Pan  Eugeniusz  Mazur 
odpowiedział:
- Radnej Marii Węgrzyn,że dokona sprawdzenia, czy  most w Długiem posiada gwarancję  i  udzieli 
telefonicznej  odpowiedzi.
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- Radnemu Adamowi Malikowi, że sprawdzi, czy w kosztorysie ujęte jest asfaltowanie drogi 
po wykonanej kanalizacji w Posadzie Jaćmierskiej. Nadmienił,że w sprawie  remontu drogi na tzw. 
„Chmurówkach” wykonawca inwestycji zapewnił, że  po dokonaniu  jej rozliczenia poprawi 
stan techniczny  drogi poprzez nawiezienie tłucznia; 
 
- Sołtysowi Tadeuszowi Żuchowskiemu - Kierownik Mazur odpowiedział, że   Wójt wyraził zgodę  
aby   kwotę  ok.  250  tys  zł   przeznaczyć  na  wykonanie   dodatkowej   sieci   kanalizacyjnej  
i wodociągowej  do nowo wybudowanych budynków w Bażanówce i Pielni, co przyniesie  100% 
skanalizowanie i wodociągowanie tych miejscowości. 

- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski odpowiedział Radnej Alfredzie Gierad, że  po podjęciu 
uchwały  o  nazewnictwie  ulic  w  Odrzechowej  dotychczas  wykonany  został  jedynie  operat 
geodezyjny. Planowany koszt ukończenia tego zadania to kwota ok. 15 tys. zł, która ze względu na 
trudności finansowe budżetu gminy  nie została ujęta do realizacji w 2012 r., a  planowana jest na 
2013 r. W roku 2013 byłaby również wprowadzona wymiana dowodów osobistych.  Natomiast  
w  dowodach   osobistych  wydawanych    mieszkańcom  Odrzechowej   po  raz  pierwszy  już 
wprowadzono   nazwy ulic,  które  uwzględnione  są   w  opracowanym   operacie  geodezyjnym,
 z  uwagi  na  to  ,  by za  kilka  miesięcy ponownie   nie  wymieniać  dowodów..  Sekretarz  Gminy 
poinformował także, że do dnia 1 listopada 2012 r. zgodnie z nowelizacją Ordynacji Wyborczej 
Rada  Gminy obowiązana jest  podjąć  uchwałę  o  podziale  gminy na   15  okręgów wyborczych, 
których  obecnie  jest   9.  Pewnym  problemem  będzie  podział  Gminy  na   okręgi  wyborcze 
jednomandatowe, a problem ten wyrasta z obecnie obowiązującej nieuporządkowanej numeracji 
budynków.  Następnie Sekretarz  zaapelował,  aby w budżetach  gminy  corocznie przeznaczać 
środki   finansowe   na  uporządkowanie numeracji budynków  poprzez wprowadzenie  nazw ulic 
w pozostałych  miejscowościach  gminy,   ponieważ  uregulowanie tego typu  spraw jest dość 
ważnym zagadnieniem;

- Radnemu Adamowi Malikowi - Sekretarz Gminy udzielił odpowiedzi  w sprawie  planowanej 
budowy strzelnicy w Posadzie Zarszyńskiej. Poinformował, że obecnie opracowywany jest nowy 
raport oddziaływania na środowisko , który ma być przedłożony do Regionalnej  Dyrekcji Ochrony 
Środowiska  w  Rzeszowie  i  ma  być  gotowy w  miesiącu  czerwcu  br.  Gdy   raport  ten  uzyska 
pozytywną  akceptację RDOŚ w Rzeszowie niezbędnym będzie opracowanie wycinkowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego,  uwzględniającego tę inwestycję. 

Na pozostałe pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy informując :
- Radnego  Adama  Malika, że  ze względu na liczne protesty pewnej grupy mieszkańców Pielni nie 
będzie realizowana planowana w tej miejscowości budowa  zbiornika retencyjnego;
 
- Radną    Alfredę   Gierad –  że inwestor planowanej  budowy farmy wiatrakowej wprawdzie 
rozwiązał  umowy  dzierżawne  na  grunty  przeznaczone  pod  tę  inwestycję  ,  niemniej  jednak 
całkowicie nie wycofuje się z tej budowy  i ponownie próbuje  uzyskać pozytywną opinię RDOŚ 
w Rzeszowie.. Następnie Wójt dodał,  że być może i ta inwestycja nie będzie realizowana,  bowiem 
mieszkańcy Odrzechowej zaczynają już protestować i ją blokować.
W sprawie remontu drogi powiatowej relacji Zarszyn- Odrzechowa odpowiedział, że wniosek 
w powyższej sprawie przekaże Pani Grażynie Borek – członkowi  Zarządu Powiatu Sanockiego. 

- Radną  Krystynę  Trygar, że  w sprawie konserwacji drzew w podworskim parku w Posadzie  
Zarszyńskiej – rozezna  możliwość  , czy  WFOŚ i GW w Rzeszowie może przyznać i czy jeszcze 
posiada   środki na realizację tego typu zadań, gdyż w budżecie gminy tego typu środki   trudno  
będzie wygospodarować. 
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Następnie Wójt wyjaśnił, że planuje przeznaczenie  z rezerwy inwestycyjnej kwoty 250 tys. zł  
na ukończenie prac przy całkowitym skanalizowaniu miejscowości Pielnia i  Bażanówka. Jeżeli 
okazałoby  się,że  w  tym  roku  nie  będzie  potrzeby  posiadania  własnych  środków  jako  wkładu 
własnego  na  złożone  do  realizacji  wnioski,   to  wówczas  rozwiąże  pozostałe  środki  rezerwy 
inwestycyjnej  i  przeznaczy  na  realizację  zgłaszanych  wniosków  odnośnie  wybudowania  sieci 
kanalizacyjnej  czy  wodociągowej  do  nowo  wybudowanych  budynków  w  Jaćmierzu, 
Nowosielcach, Zarszynie, Posadzie Zarszyńskiej i Długiem .

Ad. 22.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 
zrealizowany. Ogłosił dziewiętnastą  sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji 2010-2014  
za zamkniętą. 

Protokołowała:   Przewodniczący 
Irena Kasza Rady Gminy Zarszyn

                     mgr Janusz Konieczny


